
Komisia pre kultúru Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava - Staré Mesto 
záznam 8/2015, z 19. 10. 2015, 17.00 h, Staromestské centrwn kultúry a vzdelávania, 
Ventúrska 9 

Prítomní členovia komisie: MUDr. Halka Ležovičová, Soňa Párnická, PhDr. Štefan Holčík, 
MUDr. Peter Osuský, CSc., Ing. Kristián Straka, Mgr. Vladimír Palko, 
Doc. Mgr. art. Štefan Bučko, Ing. Matej Vagač 

Hostia: Mgr. Ľubica Janegová, vedúca oddelenia kultúry, JUDr. Zuzana Čiemiková 

Októbrové zasadnutie Komisie pre kultúru miestneho zastupiteľstva mestskej časti 

Bratislava- Staré Mesto, otvorila predsedníčka komisie MUDr. Halka Ležovičová 
a oboznámila prítomných s programom: 

1. Návrh na pomenovanie schodov od Albertovej lávky (lávky Alberta Sasko-Tešínskeho) 
vedúce smerom k Bratislavskému hradu na Schody Márie Kristíny 

2. Informácia Vyhodnotenie Staromestského kultúrneho leta 2015 

3. Rôzne 

1. Návrh na pomenovanie schodov od Albertovej lávky (lávky Alberta Sasko
Tešínskeho) vedúce smerom k Bratislavskému hradu na Schody Márie Kristíny 

29. 9. 2015 bol doručený starostovi mestskej časti Bratislava-Staré Mesto od Petržalského 
okrášľovacieho spolku návrh na pomenovanie schodov od Albertovej lávky (lávky Alberta 
Sasko-Tešínskeho) vedúce smerom k Bratislavskému hradu na Schody Márie Kristíny. 

Poslanec PhDr. Štefan Holčík v rámci diskusie vysvetlil prítomným, že návrh nie je 
jednoznačný nakoľko schody sú zostavené z troch rôznych historických fáz, od úprav 
v osemdesiatych rokoch dvadsiateho storočia, po cintorínske schody ku kostolu sv. Mikuláša, 
pričom jednotlivé úseky schodov na seba priamo nenadväzujú. Mária Kristína, ako 
arcikňažná, nikdy nechodila pešo. V skutočnosti sa aj na menšie vzdialenosti vozila kočom 
alebo ju niesli v nosidlách. Jej manžel Albert skutočne chodil na hrad pešo, aspoň v čase, keď 
sa staval pre neho palác, Nový palác nesprávne Terezianum. 
Na záver uviedol, že horné schody pri kostole, by mohli byť vhodnejšie pomenované (ale 
meno vôbec nepotrebujú) podľa sochára Messerschmidta, ktorého mŕtvolu po nich niesli na 
cintorín. 

UZNESENIE 50/2015 

Komisia pre kultúru miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava- Staré Mesto odporúča 
miestnemu zastupiteľstvu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto schváliť pomenovanie 
schodov od Albertovej lávky vedúce smerom k Bratislavskému hradu na Schody Márie 
Kristíny. 

Hlasovali: 8 
hlasovanie za: 1 proti:6 zdržal sa: 1 



Komisia pre kultúru miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava- Staré Mesto 
neodporúča miestnemu zastupiteľstvu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto schváliť 
pomenovanie schodov od Albertovej lávky vedúce smerom k Bratislavskému hradu na 
Schody Márie Kristíny. 

2. Informácia Vyhodnotenie Staromestského kultúrneho leta 2015 

Členovia Komisie pre kultúru mali k dispozícii včas elektronicky doručený materiál 
Vyhodnotenie Staromestského kultúrneho leta 2015. Vedúca oddelenia kultúry Mgr. Ľubica 
Janegová podala ústne doplňujúce informácie. 
Poslanec Ing. Matej Vagač mal niekoľko pripomienok najmä k vyrovnaným nákladom 
a príjmom Jazzovej lode (táto akcia by mala byť ziskovejšia). Nemyslí si, že denné detské 
tábory sú záležitosťou kultúry, nakoľko touto činnosťou sa zaoberajú súkromné firmy. 
Navrhuje vyberať vstupné na detské predstavenia v Medickej záhrade. Záverom navrhuje 
niektoré položky štrukturovať a podať k nim vysvetlenie. 
Pracovníčka oddelenia kultúry informovala prítomných poslancov, že všetky mestské časti 
realizujú programy pre deti v letných mesiacoch v exteriéroch a bez výberu vstupného. 
Predsedníčka Komisie pre kultúru MUDr. Halka Ležovičová vyslovila spokojnosť s prípravou 
a realizáciou Staromestského kultúrneho leta 2015. Ocenila, že bolo bohaté a dobre 
navštevované. Program bol zostavený tak, že myslel na všetky vekové kategórie a možnosť 
stráviť letné mesiace kultúrne. Svoj názor vyslovila aj napísaním článku do Staromestských 
novín a na rokovaní vyslovila poďakovanie pracovníkom oddelenia kultúry a kultúrnych 
zariadení a Staromestskej knižnice. 
Komisia pre kultúru berie na vedomie informáciu Vyhodnotenie Staromestského kultúrneho 
leta 2015. 

3. Rôzne 

3. 1. Pani JUDr. Zuzana Čierniková prišla na rokovanie podať doplňujúce informácie 
k predkladanému materiálu Návrh stanoviska miestneho zastupiteľstva mestskej časti 
Bratislava-Staré Mesto k návrhu dodatku Štatútu hlavného mesta Slovenskej republiky 
Bratislavy, ochrana verejného poriadku. 
Dňa 22. septembra 2015 bol mestskej časti Bratislava-Staré Mesto doručený list primátora 
hlavného mesta Slovenskej republiky Bratislavy zo dňa 8. septembra 2015, ktorým požiadal 
starostu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto o doručenie písomného stanoviska miestneho 
zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Staré Mesto k návrhu dodatku Štatútu hlavného mesta 
Slovenskej republiky Bratislavy vo veci ochrany verejného poriadku. 
Prerozdelenie právomoci vydávať všeobecne záväzné nariadenia vo veci ochrany verejného 
poriadku bolo iniciované zo strany mestskej časti Bratislava-Staré Mesto. Dôvodom bola 
skutočnosť, že mestské časti vydávajú všeobecne záväzné nariadenia, ktoré regulujú 
záležitosti verejného poriadku v ich územnej pôsobnosti, ale orgány dozoru nad zákonnosťou 
tieto všeobecne záväzné nariadenia napádajú aj z dôvodu namietaného nedostatku právomoci 
mestských častí. 
Podľa navrhovaného dodatku mestu Bratislava tak patrí kompetencia zabezpečovať verejný 
poriadok v územnej pôsobnosti mesta a patrí mu právomoc vydávať všeobecne záväzné 
nariadenie vo veci ochrany verejného poriadku s celomestskou územnou pôsobnosťou. 
Mestským častiam má byt' v zmysle návrhu dodatku štatútu priznaná kompetencia 
zabezpečovať verejný poriadok v územnej pôsobnosti mestských častí a právomoc vydávať 
všeobecne záväzné nariadenia vo veci ochrany verejného poriadku v ich územnej pôsobnosti. 
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Komisia pre kultúru miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava- Staré Mesto odporúča 
miestnemu zastupiteľstvu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto vyjadriť súhlasné stanovisko 
k Návrhu dodatku Štatútu hlavného mesta Slovenskej republiky Bratislavy, ochrana verejného 
poriadku. 
Pani Čierniková, ďalej informovala o pripravovanom návrhu VZN do programu rokovania 
miestneho zastupiteľstva v mesiaci december, ohľadne pravidiel schvaľovania prevádzkových 
časov podľa navrhovanej zonácie. 

3. 2. Informácia o Návrhu rozpočtu oddelenia kultúry a kultúrnych zariadení. 
Predsedníčka Komisie pre kultúru informovala prítomných, že požiadala pracovníkov na 
oddelení kultúry doručiť členom Komisie pre kultúru Návrh rozpočtu na rok 2016 v znení, 
ako bol predkladaný ekonomickému oddeleniu. Cieľom bolo informovať poslancov 
o reálnych potrebách kultúry a mať možnosť porovnať realitu s pridelenými prostriedkami. 

UZNESENIE 5112015 

Komisia pre kultúru miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava- Staré Mesto odporúča 
starostovi mestskej časti Bratislava-Staré Mesto schváliť navýšenie rozpočtu oddelenia 
kultúry a kultúrnych zariadení oproti roku 2015 o tretinu navrhovanej sumy k navýšeniu 
v Návrhu rozpočtu na rok 2016, predloženým oddelením kultúry. 

Hlasovali: 5 
hlasovanie za: 5 proti: O zdržal sa: O 

3. 3. Informácia o Návrhu rozpočtu Staromestskej knižnice 

UZNESENIE 52/2015 

Komisia pre kultúru miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava- Staré Mesto odporúča 
starostovi mestskej časti Bratislava-Staré Mesto schváliť Návrh rozpočtu Staromestskej 
knižnice na rok 2016 v predloženom znení. 

Hlasovali: 5 
hlasovanie za: 5 proti: O zdržal sa: O 

Na záver predsedníčka Komisie pre kultúru MUDr. Halka Ležovičová poďakovala 
prítomným za účasť na októbrovom rokovaní a zároveň oznámila, že novembrové stretnutie 
bude 23. 11. 2015. 

MUDr. Halka Ležovičová 
predsedníčka Komisie pre kultúru 
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Zapísala: Mgr. Beata Tarjányiová 
V Bratislave 19. októbra 2015 
Ukončenie o 19.30 h 
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